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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezi kompenzálni a Kormány azokat a 
pedagógusokat, akiknek a fizetése nem éri el a diplomás átlagkereset 72 százalékát?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

A régóta várt béremeléseket az állami intézményeknél egységes szempontok szerint határozták meg
a  tankerületek,  így  hasonlóan  emelkedtek  a  pedagógusi  fizetések,  azonban  mivel  a  jogszabály
meghatározta a minimális bért, a pedagógusbérek összetorlódtak. Vitán felüli, hogy a béremelésre
már korábban sort kellett volna keríteni, de a most megvalósult emeléssel komoly bérfeszültség
bontakozik ki a rövidebb és a hosszabb ideje oktatók között, mert összecsúsztak a fizetések, és nem
mindenki  egyformán  részesült  belőle.  Vannak,  akik  egyáltalán  nem,  mint  a  megbízási
szerződésessel  foglalkoztatottak,  és  vannak,  akik  csak  a  fokozatukhoz  tartozó  minimumban
részesültek,  többek  között  az  óvodapedagógusok.  A pályakezdők  és  a  15-20  éve  pályán  lévő
kollégáik bére rendkívül közel került,  sőt, van, hogy azonos mértékű lett a juttatásuk. Erre még
megoldást várnak a pedagógusok. És mindemellett a kormánynak az a vállalása, hogy a diplomás
átlagkeresetet 72 százalékára fogja 2024-ben felzárkóztatni a pedagógusokat.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

• Igaz-e, hogy óvodapedagógusok illetményét csak a fokozatukhoz tartozó minimumhoz 
igazították? Ha igen, mi ennek az oka és mennyi emelést kaptak ők?

• Hogyan tervezi kompenzálni a Kormány azokat a pedagógusokat, akiknek a fizetése nem 
éri el a diplomás átlagkereset 72 százalékát? Tervez-e a kormány idén további korrekciókat
végrehajtani?

 
 
 
 



 
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2024. március 01.
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